
 

Zápis z jednání Výboru MAS 

konaného dne 28. března 2023 

 

Dnešnímu jednání Výboru MAS je přítomno 7 členů výboru z celkového počtu 11, tudíž dnešní Výbor 

MAS je usnášení schopný. Sestavením zápisu je pověřena paní Ž. Rosová. 

 

Přítomni: 

Vojtěch Skácel – FO Rakov (sektor S; 6-občané) 

Marcela Tomášová – DSO MR Hranicko (sektor V; 1-obce) 

Radim Haitl – Obec Střítež n.L. (sektor V; 1-obce) 

Mirko Troup – FO Hranice (sektor S; 6-občané) 

Alena Veličková – SH ČMS-SDH Horní Újezd (sektor S; 5-spolky) 

Arnošt Hradil – FO Provodovice (sektor S; 2-zemědělství, lesnictví, potravinářství) 

Vladimíra Kubešová - Tělocvičná jednota SOKOL Hranice (sektor S; 5-spolky) 

Petra Kočnarová – Obec Skalička (sektor V; 1-obce) 

Přítomno členů: 8 

 

Omluveni: 

Jaroslav Šindler – Obec Partutovice (sektor V; 1-obce) 

Václav Vomáčka – Městys Hustopeče n.B. (sektor V; 1-obce) 

Jana Černá – TJ Střítež n.L., z.s. (sektor S; 5-spolky) 

 

Přítomni za kancelář MAS: 

Ž. Rosová, H. Gaďurková, F. Kopecký, O. Vilímková, B. Matušková 

 

Program jednání Výboru MAS konaného dne 28. března 2023, od 14:30 hod.: 

1. Kontrola plnění usnesení 

2. Personální záležitosti MAS Hranicko (u projektů NZÚ light, Společně pro Hranicko MAS-

OPZ+) 

3. Služby v oblasti BOZP + PO 



 

4. Výzva na úhradu nákladů poradenství NZÚ light 

5. Komunitní energetika – Energetický koordinátor MAS a jeho vzdělávání, založení 

ENERKOM 

6. Zařazení Fiche 11 do Výzvy č.11 MAS-PRV 

7. Smlouva o poskytnutí dotace na projekt „Propagace značky MORAVSKÁ BRÁNA regionální 

produkt v roce 2023“ 

8. Různé 

 

V. Skácel se dotázal, zda má někdo ze členů Výboru MAS námitky proti programu nebo návrhy na jeho 

změnu? Nikdo nevystoupil. 

 

1. Kontrola plnění usnesení  

V. Skácel uvedl, že se jedná o kontrolu plnění usnesení z jednání Výboru MAS ze dne 26.1.2023: 

UVMAS/2/2023 

a) Výbor MAS projednal aktualizaci tabulky Mzdové výdaje zam. MAS od 1.2.2023 

b) Výbor MAS schválil aktualizaci tabulky Mzdové výdaje zam. MAS od 1.2.2023 

c) Výbor MAS projednal Dodatek č. 1 k pracovní smlouvě a mzdový výměr konzultanta NZÚ light s datem 

účinnosti od 1.2.2023 

d) Výbor MAS schválil Dodatek č. 1 k pracovní smlouvě a mzdový výměr konzultanta NZÚ light s datem 

účinnosti od 1.2.2023 

Usnesení splněno. 

UVMAS/3/2023 

a) Výbor MAS bere na vědomí informace k administraci projektů MAS 

UVMAS/4/2023 

a) Výbor MAS projednal zapojení H. Gaďurkové do projektu Pedagogicko-psychologické poradny Olk 

2023-2024 

b) Výbor MAS souhlasí se zapojením H. Gaďurkové do projektu Pedagogicko-psychologické poradny Olk 

2023-2024 

Usnesení splněno.  

UVMAS/5/2023  

a) Výbor MAS projednal podání žádosti do Výzvy č.6 MPO Energetický koordinátor MAS 

b) Výbor MAS schválil podání žádosti do Výzvy č.6 MPO Energetický koordinátor MAS v případě, že 

management MAS najde vhodného odborníka pro realizaci projektu 



 

Usnesení splněno, tento bod je součástí dnešního programu. 

A o kontrolu plnění usnesení z per rollam hlasování Výboru MAS ze dne 6.2.2023: 

UVHMAS/6/2023 

Výbor MAS schvaluje rozpočet a podání žádosti o dotaci na Olomoucký kraj do Programu na podporu místních 

produktů 2023. 

Usnesení splněno, tento bod je součástí dnešního programu. 

 

UVMAS/7/2023 

a) Výbor MAS projednal zprávu o kontrole plnění usnesení z předcházejícího jednání Výboru MAS 

b) Výbor MAS schválil zprávu o kontrole plnění usnesení z předcházejícího jednání Výboru MAS 

v předneseném znění 

(Pro: 8; proti: 0; zdržel se: 0) 

 

2. Personální záležitosti MAS Hranicko (u projektů NZÚ light, Společně pro 

Hranicko MAS-OPZ+) 

Ž. Rosová uvedla, že v rámci projektu NZÚ light je potřeba projednat navýšení úvazku konzultanta NZÚ 

light z 0,2 úvazku na 0,4 úvazek (=Dodatek č. 3 k pracovní smlouvě konzultanta NZÚ light s datem 

účinnosti od 1.4.2023) a projednat navýšení HM po zkušební době (=Mzdový výměr konzultanta NZÚ 

light s datem účinnosti od 1.4.2023). 

Dále uvedla, že v rámci projektu Společně pro Hranicko MAS-OPZ+ - je nutné projednat navýšení HM 

po zkušební době (=Mzdový výměr koordinátora projektu Společně pro Hranicko MAS-OPZ+ s datem 

účinnosti od 1.4.2023). 

Přímo na jednání byla promítnuta Tab. Mzdové výdaje zam. MAS aktualizovaná. 

 

O. Vilímková přiblížila změny v obsazení aktivit projektu Společně pro Hranicko MAS-OPZ+: 

Poradna pro rodinu – 1 úvazek sociálního pracovníka byl původně rozdělen na 2 půl úvazky pro 

zkušené pracovnice komunitního centra LAVINA. Ke konci ledna, v rámci stále pokračujících kontrol 

projektu jsme po upozornění z řídícího orgánu zjistili, že pro výkon této pozice je nutné odpovídající 

vzdělání, podle zákona o sociálních službách. Nutno dodat, že tato služba má probíhat mimo režim 

zákona o sociálních službách a při předchozích kontrolách toto nebylo shledáno jako problém. Proto 

jsme museli přistoupit k přeobsazení pozice, zkušenou a patřičně vzdělanou osobou, která vzešla z KC 



 

LAVINA. S tímto nám vznikly nezpůsobilé náklady vyplacené mzdy jednoho půl úvazku, kde tato 

pracovnice byla před nástupem do MAS na pracovním úřadě a nemohla tedy odstoupit od smlouvy. Po 

vzájemné dohodě, abychom paní nezpůsobily existenční problémy, jsme řádně ke konci ledna ukončili 

pracovní smlouvu ve zkušební době a MAS jí vyplatila lednovou mzdu. Zároveň jsme však byli nuceni 

vyplatit mzdu 1 úvazku (sociální pracovník s odpovídajícím vzděláním), abychom zajistili způsobilost 

výdajů a řádný průběh projektu. Tuto pozici obsadil dočasně pan Filip Hradil na základě dohody, že 

budeme společně hledat zkušeného a vzdělaného pracovníka a nejpozději do půl roku tuto pozici 

přeobsadíme. 

Další změnu jsme provedli v aktivitách Komunitního centra Otevřené dveře, které na začátku 

projektu nečekaně zjistilo, že nemůže personálně zabezpečit jejich realizaci. Jelikož se jednalo o 

komunitní a sociální práce, které jsou hlavní náplní komunitního centra LAVINA, učinili jsme první 

nabídku jim. Přijali ji, a tak se nám podařilo i tyto aktivity zachránit. Pracovní pozice komunitní 

pracovník v komunitním centru a sociální pracovník komunitního centra jsou tedy obsazeny zkušenými 

pracovníky z KC LAVINA. 

 

UVMAS/8/2023 

a) Výbor MAS projednal aktualizaci tabulky Mzdové výdaje zam. MAS od 1.4.2023 

b) Výbor MAS schválil aktualizaci tabulky Mzdové výdaje zam. MAS od 1.4.2023 

c) Výbor MAS projednal Dodatek č. 3 k pracovní smlouvě a mzdový výměr konzultanta NZÚ light 

s datem účinnosti od 1.4.2023 

d) Výbor MAS schválil Dodatek č. 3 k pracovní smlouvě a mzdový výměr konzultanta NZÚ light 

s datem účinnosti od 1.4.2023 

e) Výbor MAS projednal mzdový výměr koordinátora projektu Společně pro Hranicko MAS-

OPZ+ s datem účinnosti od 1.4.2023 

f) Výbor MAS schválil mzdový výměr koordinátora projektu Společně pro Hranicko MAS-OPZ+ 

s datem účinnosti od 1.4.2023 

g) Výbor MAS bere na vědomí změny v personálním obsazení projektu Společně pro Hranicko 

MAS-OPZ+ 

(Pro: 8; proti: 0; zdržel se: 0) 

 

 



 

3. Služby v oblasti BOZP + PO 

Ž. Rosová uvedla, že vzhledem k rostoucímu počtu zaměstnanců MAS na pracovní poměr a zvyšujícímu 

se počtu zaměstnanců na DPP v rámci projektů MAS, jsme se rozhodli zajištění těchto služeb řešit 

profesionalizovaně a souhrnně prostřednictvím odborné firmy. Do konání Výboru MAS byla oslovena 

pouze jedna firma VESTTA BOZP s.r.o., od níž jsme obdrželi jejich cenovou nabídku. V rámci diskuse 

k tomuto tématu bylo domluveno oslovit také další vhodné firmy či školitele v této oblasti a nechat si 

od nich připravit cenové nabídky na další jednání Výboru MAS, které proběhne 25.4.2023. 

 

4. Výzva na úhradu nákladů poradenství NZÚ light (NZÚL) 

B. Matušková uvedla, že MAS Hranicko od listopadu 2022 poskytuje poradenství NZÚL. K 20.3.2023 

máme 8 úspěšně proplacených a zkontrolovaných žádostí, 74 podaných, cca 25 v řešení na MAS. MAS 

na vývoj zareagovala rozšířením úvazku konzultanta viz předchozí bod.  

V březnu se objevily první informace k výzvě na úhradu nákladů z modernizačního fondu. Tato má 

značně jiné parametry, než bylo ze strany SFŽP původně avizováno. Především v tom, že se bude jednat 

o úhradu skutečně vzniklých nákladů max. do výše 10.000,- Kč/ 1 klienta (zatímco dříve bylo avizována 

paušální odměna 10.000,- Kč za 1 klienta). Dne 27.3.2023 byla výzva vyhlášena. Uznatelnost výdajů je 

až do konce roku 2025, uznatelné jsou i výdaje za klienty, kteří nepodají žádost, takže by měla být 

uznatelný dlouhodobý úvazek konzultanta NZÚ Light nezávisle na tom, kdy konkrétně řešil kterého 

klienta. Dotace se bude vyplácet průběžně (na základě opakovaně předkládaných žádostí ze strany 

MAS) pouze za úspěšně zadministrované a ukončené žádosti ze strany SFŽP, takových máme zatím jen 

8, hlavní vlna realizací tedy bude až léto a podzim 2023. Ztím pro nás není jasné, zda bude dotace pod 

de minimis. Výhledově chce SFŽP NZÚL rozšířit na výměnu zdrojů tepla, FVE a zařazení bytových domů, 

případně i nových cílových skupin. 

Přímo na jednání byl promítnut rozpočet NZÚL pro rok 2023. Pro zachování flexibility a pro zajištění 

průběžného podávání žádostí management MAS doporučuje delegovat veškeré pravomoci v této 

záležitosti do rukou předsedy Výboru MAS. 

 

UVMAS/9/2023 

a) Výbor MAS projednal informace k Výzvě na úhradu nákladů poradenství NZÚL 



 

b) Výbor MAS schválil delegování veškerých potřebných úkonů a kroků vč. schvalování podávání 

žádostí v souvislosti s úhradou nákladů poradenství NZÚ Light do rukou předsedy Výboru MAS 

(Pro: 8; proti: 0; zdržel se: 0) 

 

5. Komunitní energetika – Energetický koordinátor MAS a jeho vzdělávání, 

založení ENERKOM 

F. Kopecký uvedl, že: 

a) ENERKOM: MAS Hranicko uspořádala 22.2. spolu s MR a městem infoseminář s hojnou účastí 

a kvalitními lektory. V rámci diskuse bylo dohodnuto založení PS, která se bude zabývat 

založením ENERKOMu na Hranicku. Dne 27.3. proběhla schůzka MAS-MR-vedení města – 

Výsledkem debaty je zájem na ustavení pracovní skupiny, která se tímto bude dále zabývat. Ze 

strany města je postoj k založení ENERKOMu prozatím zdrženlivý. Ke spolupráci na vzniku 

ENERKOMu byla neoficiálně oslovena i MAS Moravská brána a město Lipník. 

b) EnKo MAS – Výbor MAS se na minulých jednáních opakovaně zabýval podáním žádosti do výzvy 

č.6 Programu EFEKT MPO na vytvoření pozice Energetického koordinátora MAS (EnKo MAS). 

Z minulého jednání Výboru MAS vzešlo usnesení, že žádost bude podána, pokud se podaří najít 

vhodný adept, který absolvuje nezbytný školící kurz pod hlavičkou NS MAS (tzv. ZoKo MAS) 

V mezidobí byly zveřejněny podrobnosti ke vzdělávacím kurzům. Na základě projeveného 

zájmu se do nich přihlásila zaměstnankyně Barbora Matušková. Jsou tak naplněny předpoklady 

pro podání žádosti. Podrobnosti k výzvě, tj. max. rozpočet, který může MAS na realizaci EnKo 

MAS čerpat (150.000,- Kč), způsobilé výdaje, cíle a náplň činnosti koordinátora viz 

https://www.mpo-efekt.cz/cz/dotacni-programy/vyzvy/npo-3-2022-avizo-vyzvy-

komponenta-2.5.3-mobilni-energeticke-a-konzultacni-stredisko-m-ekis     

Management MAS má k dispozici pracovní verzi metodiky realizace projektu, z níž vyplývá více 

příklon k poradenství směrem k rozjezdu komunitní energetiky, než ve směru energetických 

úspor. Management MAS toto považuje za další z podpůrných prvků cíle, aby MAS hrála 

v rozjezdu komunitní energetiky v regionu významnou roli a doporučuje podání žádosti. 

 

UVMAS/10/2023 

https://www.mpo-efekt.cz/cz/dotacni-programy/vyzvy/npo-3-2022-avizo-vyzvy-komponenta-2.5.3-mobilni-energeticke-a-konzultacni-stredisko-m-ekis
https://www.mpo-efekt.cz/cz/dotacni-programy/vyzvy/npo-3-2022-avizo-vyzvy-komponenta-2.5.3-mobilni-energeticke-a-konzultacni-stredisko-m-ekis


 

a) Výbor MAS projednal přípravu vzniku ENERKOMu na Hranicku a podání žádosti do Výzvy č.6 

MPO Energetický koordinátor MAS 

b) Výbor MAS schválil podání žádosti do Výzvy č.6 MPO Energetický koordinátor MAS  

(Pro: 8; proti: 0; zdržel se: 0) 

 

6.  Zařazení Fiche 11 do Výzvy č.11 MAS-PRV 

F. Kopecký uvedl, že Výbor MAS má ve své kompetenci vyhlašování Výzev dotačního programu MAS-

PRV dle finančního plánu schváleného Valnou hromadou. Dle tohoto plánu nás čeká v MAS-PRV 

poslední Výzva č.11 s vyhlášením v květnu 2023, v rámci ní pak vyhlášení Fiche 20 oblast f) kulturní a 

spolkové zázemí s předem určenou alokací. V mezidobí však došlo ve Fichi 11 k odstoupení 1 projektu, 

ukončení dalšího projektu ze strany SZIF a dalším úsporám, do alokace F11 se tak vrátila částka cca 

700.000 Kč. Výbor MAS tak může rozhodnout, že do Výzvy č.11 zařadí taktéž znovu vyhlášení Fiche 11. 

Pro následující Valnou hromadu, která bude jednat o případných přesunech alokací ve finančním plánu 

MAS-PRV, to bude signálem, aby tyto prostředky nepřeváděla do jiných Fichí, jelikož se počítá se znovu 

vyhlášením této Fiche 11 v rámci Výzvy č.11. Samotná Výzva bude schválena na jednání Výboru 25.4. 

2023. Vzhledem k omezené alokaci Fiche 11 také management MAS iniciuje úpravu preferenčních 

kritérií, která má za cíl snížit počet podaných žádostí, aby nedošlo k výraznému převisu zájmu nad 

alokací. 

 

UVMAS/11/2023 

a) Výbor MAS projednal zařazení Fiche 11 do Výzvy č.11 MAS-PRV 

b) Výbor MAS schválil zařazení Fiche 11 do Výzvy č.11 MAS-PRV 

(Pro: 8; proti: 0; zdržel se: 0) 

 

7. Dotace na projekt „Propagace značky MORAVSKÁ BRÁNA regionální 

produkt v roce 2023“ 

O. Vilímková uvedla, že dne 6.2.2023 byla podána žádost o dotaci na Olomoucký kraj do Programu na 

podporu místních produktů 2023 s názvem Propagace značky MORAVSKÁ BRÁNA regionální produkt 

v roce 2023. Předmětem projektu jsou činnosti a akce zajišťující propagaci a další zviditelnění regionální 

značky MORAVSKÁ BRÁNA regionální produkt®, oceněných výrobků a výrobců.  



 

V rámci projektu proběhnou následující aktivity: 

• pořízení profi fotografií oceněných výrobků pro naplňování obsahu profilu značky na Facebooku, Instagramu, webu a pro další 

využití 

• placená reklamní kampaň FB, Instagram, lokální informační weby 

• propagace značky, výrobců a výrobků: visačky, rollup, velkoformátová plachta, cedule, samolepky 

• prezentační stánek a ochutnávky na významných regionálních akcích 

• informační seminář a certifikační komise pro výrobce na podzim 2023 

• propagace sítě prodejních míst formou letáků, interaktivní mapy a infografika 

Rozpočet: 100.000,- Kč, z toho vlastní spolufinancování 50.000,- Kč 

Žádost je nyní v hodnocení a 27. 3. 2023 bude schvalována Radou Olomouckého kraje. 

 

UVMAS/12/2023 

a) Výbor MAS projednal informace o stavu projektu „Propagace značky MORAVSKÁ BRÁNA 

regionální produkt v roce 2023“ 

b) Výbor MAS souhlasí s uzavřením Smlouvy o poskytnutí dotace s Olomouckým krajem na 

projekt „Propagace značky MORAVSKÁ BRÁNA regionální produkt v roce 2023“ a pověřuje 

předsedu Výboru MAS odsouhlasením textu smlouvy a jejím podpisem.  

(Pro: 8; proti: 0; zdržel se: 0) 

 

8. Různé 

Nic. 

 

Zapsala: Žaneta Rosová 

 

      Vojtěch Skácel 

              předseda výboru MAS 

 


